

**Coeditors  
Corédacteurs**

James P. Waddell, MD, *Toronto*  
tel 416 864-5048  
fax 416 864-6010  
waddellj@smh.toronto.on.ca

Garth L. Warnock, MD, *Vancouver*  
tel 604 875-4136  
fax 604 875-4036  
gwarnock@interchange.ubc.ca

**Managing Editor  
Directrice de la rédaction**

Wendy Carroll, *Ottawa*

**Editorial Coordinator  
Coordonnatrice de la rédaction**

Melanie Slavitch, *Ottawa*

**Editorial Board  
Conseil de rédaction**

Mohit Bhandari, MD, *Halifax*  
Michael Dunbar, MD, PhD, *Halifax*  
William Dust, MD, *Saskatoon*  
Andrew Graham, MD, *Calgary*  
Edward J. Harvey, MD, *Montréal*  
Vivian C. McAlister, MB, *London*  
David C. Taylor, MD, *Vancouver*  
James Watters, MD, *Ottawa*  
James G. Wright, MD, MPh, *Toronto*

**Section Editors  
Rédacteurs des sections**

David C. Evans, MD, CM, *London*  
David P. Girvan, MD, *London*  
Edward J. Harvey, MD, *Montréal*  
Ronald R. Lett, MD, *Vancouver*  
Peter L. Munk, MD, *Vancouver*  
Nis Schmidt, MD, *Vancouver*  
Lawrence A. Stein, MD, *Montréal*



**Editorial  
Éditorial**

## *CJS* evolves

To advance its mission to deliver effective continuing medical education to Canadian surgical specialists, the *Canadian Journal of Surgery* has launched several new initiatives during the past 6 months. These initiatives include improved processes for manuscript submission and review, and support for increased numbers of editorial pages.

As of September 2008, the journal has proceeded to an online submission format. Aspiring authors may now upload their manuscripts through Manuscript Central (<http://mc.manuscriptcentral.com/cjs>). The aim is to improve timely turnaround from submission to publication as a service to authors and to enhance timely dissemination of knowledge to readers. Satisfaction with this process has already been expressed by contributing authors. In one author's words, "This is so easy that I am pleased to make *CJS* my journal of choice!"

With the new online submission process, editorial board members will have enhanced responsibilities. They will now be called upon to serve as associate editors. They will see an increased volume of manuscripts for which they will be asked to seek appropriate referees. This will broaden the interaction of *CJS* with the editorial board and its community of reviewers and further reduce the time from submission to publication. This will also promote dialogue with the coeditors, who will assimilate final recommendations and continue to prepare final decisions for publication.

The journal has also received a boost of support from its 2 major supporting surgical societies, the Canadian Association of General Surgeons and the Canadian Ortho-

paedic Association. After careful discussion with the leaders of these 2 associations, we obtained approval for increased financial support for the journal. This support will complement the journal's enhanced marketing and advertising efforts and deliver a greater number of editorial pages in each issue. For authors, this initiative means earlier publication of their work; for readers, it means more timely dissemination of information on important advances in surgery. The coeditors and the editorial board of the journal are most grateful to these specialty societies for supporting an increased financial commitment, and we look forward to sharing data about the improvement in quality of the journal that will result from this generous commitment.

As this editorial goes to press, Dr. James Waddell will step down after 2 outstanding terms as coeditor. Dr. Waddell has served so capably in this role, and has popularized the journal as a publication medium for high-quality articles submitted by the Canadian surgical community. Thank you Dr. Waddell for your leadership, you shall be missed! The reins of the coeditor position will be handed to Dr. Edward J. Harvey, who, as a member of the Canadian Orthopaedic Association, has capably served on the editorial board in the past. We look forward to continued leadership from Dr. Harvey as the journal continues to seek higher impact for its published articles and enhanced relevance to its readers. I will renew my 5-year commitment to continue as the other coeditor.

As *CJS* concludes the anniversary year of its half-century of service to Canadian surgeons, we look forward to the new, evolving review format,

new leadership and broadened opportunity to present high-quality published data with improved turnaround. This has been a product of a dedicated editorial board and managing editorial staff in addition to solid

support from the sponsoring societies. To maintain the high quality of the journal, feedback from readers is essential. In the coming month, a readership survey will be made available to surgeons and residents.

Please watch for this online survey and tell us how we are doing!

**Garth L. Warnock, MD**

Coeditor, *Canadian Journal of Surgery*

Competing interests: None declared.

## Le JCC en évolution

P our mieux s'acquitter de sa mission qui consiste à offrir de la formation médicale continue efficace aux spécialistes en chirurgie du Canada, le *Journal canadien de chirurgie* a lancé plusieurs nouvelles initiatives au cours des 6 derniers mois, notamment des processus améliorés de présentation et d'évaluation des manuscrits et le soutien d'un plus grand nombre de pages éditoriales.

En septembre 2008, le Journal a effectué le virage vers la présentation électronique des manuscrits. Les auteurs peuvent maintenant télécharger leurs manuscrits par l'entremise du service Manuscript Central (<http://mc.manuscriptcentral.com/cjs>). On veut ainsi réduire le temps qui s'écoule entre la présentation et la publication pour améliorer le service aux auteurs et la diffusion opportune du savoir aux lecteurs. Les auteurs contributeurs ont déjà manifesté leur satisfaction à cet égard. Pour en citer un : «C'est tellement facile que je suis heureux de faire du JCC mon journal de choix!»

Avec le nouveau processus de présentation en ligne, les membres du conseil de rédaction auront davantage de responsabilités. On leur demandera maintenant de faire fonction de rédacteurs associés. Ils verront davantage de manuscrits pour lesquels on leur demandera de trouver des évaluateurs appropriés. Cette façon de faire élargira l'interaction entre le JCC et le conseil de rédaction et ses évaluateurs et réduira encore davantage le temps qui s'écoule entre la présentation et la publication. Elle favorisera aussi le dia-

logue avec les corédacteurs qui s'occuperont d'intégrer les recommandations finales et continueront de préparer les décisions finales sur la publication.

Le Journal reçoit aussi davantage d'aide de ses 2 principales sociétés chirurgicales d'appui, l'Association canadienne des chirurgiens généraux et l'Association canadienne d'orthopédie. Après avoir discuté attentivement avec les dirigeants de ces 2 associations, nous avons obtenu qu'ils approuvent une augmentation de l'aide financière accordée au journal. Cette aide complétera les efforts renouvelés de marketing et de publicité du Journal et produira davantage de pages éditoriales dans chaque numéro. Pour les auteurs, cette initiative signifie que leur travail sera publié plus rapidement. Pour les lecteurs, on diffusera plus rapidement de l'information sur des progrès importants en chirurgie. Les corédacteurs et le conseil de rédaction sont très reconnaissants à ces sociétés de spécialistes d'appuyer un engagement financier accru et nous avons hâte de communiquer des données sur l'amélioration de la qualité du journal qui découlera de cet engagement généreux.

Au moment cet éditorial va sous presse, le D<sup>r</sup> James Waddell quitte son poste après avoir terminé 2 mandats exceptionnels comme corédacteur. Le D<sup>r</sup> Waddell a joué ce rôle avec grande compétence et a popularisé le journal comme organe de publication d'articles de grande qualité soumis par les milieux de la chirurgie du Canada. Merci, D<sup>r</sup> Waddell, de

votre leadership. Vous nous manquez! Le D<sup>r</sup> Edward J. Harvey, qui a déjà siégé en qualité de membre de l'Association canadienne d'orthopédie au conseil de rédaction, devient maintenant corédacteur. Nous avons hâte de bénéficier du leadership continu du D<sup>r</sup> Harvey au moment où le journal continue de chercher à accroître l'impact des articles qu'il publie et à améliorer sa pertinence pour ses lecteurs. Pour ma part, je renouvellerai mon engagement de 5 ans et je continuerai d'occuper l'autre poste de corédacteur.

Au moment où le JCC termine son demi-siècle de service aux chirurgiens du Canada, nous sommes heureux de mettre en place un nouveau format d'évaluation et un nouveau leadership et de donner aux auteurs la possibilité de présenter plus rapidement des données de grande qualité. Ce produit est le fruit des efforts d'un conseil de rédaction et d'un personnel de rédaction dévoués, ainsi que de l'appui solide des sociétés parraines.

Pour maintenir la grande qualité du Journal, les commentaires des lecteurs sont essentiels. C'est pourquoi, au cours du prochain mois, on demandera aux lecteurs chirurgiens et résidents de répondre à un sondage. N'en manquez pas la diffusion en ligne et faites-nous part de vos commentaires!

**Garth L. Warnock, MD**

Co-rédacteur, *Journal canadien de chirurgie*

Intérêts concurrents : aucuns déclarés.